
Protokół Nr 24.2012

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 24 października 2012 roku w godzinach 1100 – 1350 .

Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności;   na 
14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 13.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Bogusław Wisowaty.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Sekretarz Miasta – Marcin Radziłowicz,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
• Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Aneta Werla,
• Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych – Ewa Litman,
• Nauczyciel wychowania fizycznego -  Jarosław Andrzejewski,
• radca prawny – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Przedstawienie koncepcji funkcjonowania i rozwoju Szkoły Sportowej.

4. Opinia  do projektów uchwał:

1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,

3) w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady Miasta Ełku – Komisji Statutowej,

4) w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 
liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,

5) w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku..

5. Ocena działań promocyjnych miasta za I półrocze – informacja na piśmie.

6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z propozycją  porządku 

obrad.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański zwrócił  się z wnioskiem o przełożenie pkt.  5. 

Omówienie  funkcjonowania  „Programu  współpracy  Miasta  Ełku  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz pozostałymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 



na następne posiedzenie Komisji. 
Radni przyjęli wniosek i jednomyślnie w głosowaniu jawnym – 9 głosami „za” przyjęli 

porządek obrad jak wyżej z wnioskowaną zmianą.

 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu 

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 23.2012 z dnia 19 września 2012 roku z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Do punktu  3-ego 
Dyrektor Ewa Litman - po przekształceniu podstawówki funkcjonującej w Zespole Szkół 

Samorządowych -  czwartoklasiści  rozpoczęli  naukę  w klasach o  profilu  piłki  siatkowej  i 
nożnej. Mamy 27 uczniów w klasie piłki siatkowej, w tym tylko 5 chłopców oraz 21 uczniów 
w klasie piłki nożnej. Uczniowie klas o profilu piłki siatkowej i nożnej mają w tygodniowym 
planie  lekcji  aż  10  godzin  wychowania  fizycznego  oraz  m.in.  dodatkową godzinę  języka 
angielskiego. Młodzież dwa razy w roku będzie wyjeżdżała na obozy sportowe, w tym na 
jeden  zimowy.  Do  szkoły  będą  również  zapraszani  znani  sportowcy pod  okiem,  których 
odbywać się będą zajęcia. 

Urząd Miasta  ufundował uczniom rozpoczynającym naukę w klasach sportowych dwa 
komplety strojów sportowych.  Wszystkie  zajęcia  kończą się o  godz.  15.30.  Chcielibyśmy 
mieć u siebie dziennik elektroniczny, tak, by również rodzice mieli wgląd w oceny. Ponadto w 
każdej  sali  lekcyjnej  potrzebny  byłby  laptop.  Jeśli  chodziłoby  o  utworzenie  gimnazjum, 
chcielibyśmy wpierw uzyskać informację zwrotną od rodziców i uczniów, jak oni by widzieli 
funkcjonowanie gimnazjum sportowego.

Trener Jarosław Andrzejewski zwrócił uwagę, że jeśli chcielibyśmy by do gimnazjum 
trafiały te wszystkie dzieci z podstawowej szkoły sportowej, to jedna sala gimnastyczna to za 
mało. Potrzebne byłoby również boisko trawiaste.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  po  godz.  15.30  do  dyspozycji  trenujących 
drużyn ze szkoły sportowej są wszystkie obiekty sportowe w mieście.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz – ze względu na brak boiska trudno utworzyć gimnazjum 
sportowe. Pełnowymiarowe boisko ze sztuczną nawierzchnią jest  niezbędne i mamy na to 
dwa lata, by powstało. Dla drużyn piłki nożnej wymagane są treningi na pełnowymiarowym 
boisku.

Przewodniczący Komisji  Tomasz  Przekop – jak Pani  Dyrektor  widzi  funkcjonowanie 
szkoły, jej rozwój i cele?

Dyrektor  Ewa  Litman  –  4  klasa  szkoły  podstawowej  to  zdobywanie  umiejętności, 
zwłaszcza  jeśli  chodzi  o  klasę  piłki  siatkowej.  Na pewno muszą  być  również  rozgrywki, 
turnieje, gdzie nasi uczniowie mogliby wyjeżdżać. Trzeba byłoby również pomyśleć o innych 
uczniach  uzdolnionych sportowo nie  tylko  ze  szkoły sportowej.  W tym roku pomyśleć  o 
rozwoju i szkoleniu, natomiast rozgrywki to rok przyszły.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop powiedział, że w tym roku są już rozgrywki 
piłki  siatkowej  i  oczekiwałby  określenia  celu,  jak  zafunkcjonować  pracą  nauczyciela  by 
pokazać wynik sportowy. Oczekiwałby mistrzostwa województwa i wyjazdu na mistrzostwa 
Polski.  Jeśli  nie wykażemy się wynikami,  nie  będziemy mieli  naboru do szkoły w latach 
następnych.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – takie cele możemy stawiać przed drużynami 
piłkarskimi, gdzie dzieci do szkoły przyszły już wyszkolone. Cele można stawiać wysoko, ale 
należy też brać pod uwagę realia. Możemy starać się sięgać również po te dzieci uzdolnione 
sportowo, które uczą się w klasach sportowych innych szkół miejskich. Te cele w przypadku 
piłki siatkowej należy przesunąć na okres klasy gimnazjalnej lub nawet pogimnazjalnej.



Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – czy zatem stawiamy sobie cele etapowe czy 
cel główny? Do czego dążymy? Powinniśmy wymagać więcej od tej szkoły sportowej.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – dążymy do dwóch dobrze zorganizowanych 
dyscyplin sportowych. Dopracowując się tego typu rozwiązań, nie jednak po roku nauki. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – jakie są potrzeby jeśli chodzi o 
doposażenie bazy sportowej i sprzęt?

Dyrektor  Ewa  Litman  –  jeśli  chodzi  o  zapotrzebowanie  w  nowoczesne  metody 
nauczania, komputery, wizualizery, sprzęt sportowy, to kwota około 300 tys. zł.

Trener  Jarosław  Andrzejewski  dodał,  że  brakuje  zaplecza  socjalnego,  szatni,  sprzętu 
sportowego, m.in. tablicy wyników, piłek.

Radny Krzysztof Wiloch – pierwsza rzecz,  to ogromny szacunek i uznanie dla kadry 
nauczycielskiej, że podjęła się tak trudnego zadania. Pierwszy etap mamy za sobą. Na wyniki 
pracuje się długo, zwłaszcza, że mówimy tutaj o szkole sportowej nie o klubie sportowym. 
Tutaj nadrzędnym celem jest nauka. Cele strategiczne, to co chcemy osiągnąć za kilka lat. 
Trzeba pamiętać o tym co już się zrobiło, by tego wysiłku nie zaprzepaścić. Cel dalekosiężny 
to wyniki sportowe.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz – jeśli chcemy by z dniem 1 września 2015 roku ruszyło 
gimnazjum  sportowe  potrzebne  jest  pełnowymiarowe  boisko  trawiaste,  dlatego  już  teraz 
trzeba zadbać o infrastrukturę sportową.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  –  główny cel  szkoły  sportowej  to 
upowszechnianie  sportu.  Jego  zdaniem  do  uruchomienia  gimnazjum sportowego  nie  jest 
konieczne nowe boisko. Można w perspektywie widzieć przekształcenie szkoły sportowej w 
szkołę mistrzostwa sportowego.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  rozważając  lokalizację  szkoły  sportowej 
zwracaliśmy uwagę na podejście nauczycieli, budowanie klimatu szkoły.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  –  od  17  października  weszła 
nowelizacji  ustawy MEN.  To  duży sukces,  że  nasza  szkoła  zafunkcjonowała,  gdyż  teraz 
podniesiono  już  poprzeczkę  we  wszystkich  poziomach  szkoły  sportowej  po  zmianie 
przepisów.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – stowarzyszenia i kluby sportowe – co się 
tutaj dzieje? Czy mamy jakieś rozwiązania, by nasz dobrze wyszkolony zawodnik nie odszedł 
do innego klubu?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – mamy w tej chwili zawodników, którzy szkolą 
się drugi miesiąc. Jeśli chodzi o piłkarzy i klub „Rona” , tam są takie obwarowania. Takie 
kontrakty można byłoby spisywać z zawodnikami począwszy od gimnazjum. Chcemy by ten 
system był otwarty tak, by przyciągać utalentowane dzieci z innych szkół. Ten temat będzie 
poruszony  przy  okazji  rozmów z  dyrektorami  szkół  miejskich.  Chcemy by nasza  szkoła 
sportowa  stała  się  celem ogólnomiejskim.  Oprócz  szkolenia  w  piłce  siatkowej  powinien 
również powstać klub siatkarski, który brałby udział w rozgrywkach. Pomocnym narzędziem 
byłaby seniorska drużyna piłki siatkowej.
Ponadto  będziemy proponować  takie  narzędzie  w  Strategii  Sportu,  jak  „Sportowa  marka 
miasta”.

Radny Adam Dobkowski - aspekt sportowy jak i edukacyjny tej szkoły jest bardzo ważny 
i co do tego wszyscy jesteśmy zgodni. Dlatego też należy pomyśleć  o wygospodarowaniu w 
budżecie  miasta  środków  finansowych  na  doposażenie  Szkoły  Sportowej  w  pomoce 
dydaktyczne i sportowe.

Z-ca  Prezydenta Miasta  Artur  Urbański  –  należałoby poczekać  z  tymi  wnioskami  do 
informacji  o  stanie  oświaty.  Pilnujemy i  dbamy o  ten  bilans  budżetowy,  który  w  dziale 
oświata  i  wychowanie  zaczyna  się  coraz  bardziej  „rozjeżdżać”.  Może  wpisać  na  wstępie 



stowarzyszenie przy Szkole Sportowej, jako priorytet  w kartę współpracy z organizacjami 
pozarządowymi.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zwrócił  uwagę,  że  nie  jest  to  źródło 
doposażenia szkoły w sprzęt sportowy.

Dyrektor Ewa Litman powiedziała, że chciałaby podziękować radnym i Prezydentowi 
Miasta za zaufanie. Cieszy się z podjęcia tego zadania.

 Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop – może należałoby pomyśleć o ustawieniu 
godzin sieci autobusów, by nie było kłopotów z dojazdami uczniów do szkoły.

Dyrektor Ewa Litman – nikt takiego problemu nie zgłaszał, organizacyjnie sobie tutaj 
radzimy.

Komisja zapoznała się z informacją Dyrektora Zespołu Szkół Samorządowych Ewy Litman 
odnoście funkcjonowania i rozwoju Szkoły Sportowej. 

Radny  Adam  Dobkowski  zgłosił  wniosek  o  wygospodarowanie  w  budżecie  miasta 
środków finansowych na doposażenie Szkoły Sportowej w pomoce dydaktyczne i sportowe – 
wykaz potrzeb w załączeniu. Wniosek zostanie przegłosowany w pkt. 6 porządku obrad.

Do punktu  4-ego 
Komisja  przystąpiła  do zaopiniowania projektów uchwał  związanych tematycznie z  pracą 
Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta. 
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, który zawiera zmianę:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
   1) zwiększenie dochodów bieżących w 2012 o kwotę 614 zł
        - zmniejszenie dochodów na projekty nieinwestycyjne w 2012r. – 277 645 zł,
        - zwiększenie dotacji na zadania własne z budżetu państwa – 69 134 zł,
        - zwiększenie dochodów z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu – 209 125 zł,
   2) zmniejsza się dochodów bieżących na projekty nieinwestycyjne w 2013 r. o kwotę 
        206 286 zł,
   3) zmniejszenie dochodów bieżących na projekty nieinwestycyjne w 2014 r. o kwotę 
        22 297 zł,
  4) zmniejszenie wydatków bieżących w 2012r. o kwotę 266 689 zł, w tym na:
         - drogi gminne – 70 000 zł, , projekty nieinwestycyjne - 302 865 zł, oświetlenie Miasta 
           - 35 700 zł,
         - zwiększenie wydatków bieżących na przeciwdziałanie alkoholizmowi 9 125 zł 
            i pomoc społeczna – MOPS – 132 751 zł
  5) zmniejsza się wydatki na projekty nieinwestycyjne w 2013r. o kwotę 197 763 zł 
       i 9 148 zł w 2014r.,
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
    - korekta dochodów i wydatków w 2012r – 2014r. jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały:
   - wprowadzenie nowych przedsięwzięć realizowanych w latach 2012 – 2013:
      „Rozwój potencjału turystycznego sieci współpracy „Klaster Suwalszczyzna – Mazury”, 
  - zmiany w przedsięwzięciach:
    „ Biuro wspierania przedsiębiorczości”, „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko – 
     rosyjskiej współpracy”, „Współpraca w zakresie oszczędzania energii – podejmowanie 
     decyzji w obszarze transgranicznym Litwy i Polski”, „Zwiększenie wydajności 
     energetycznej budynków edukacyjnych”.



2)  Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
miasta  Ełku  na  2012  rok  w  pkt.  IV)  w zakresie  dochodów i  wydatków realizowanych  i 
nadzorowanych przez Wydział Spraw Społecznych 

Zwiększeniu wydatków w budżecie miasta na 2012r. o kwotę 209.125 zł pochodzącą 
z wolnych opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, które przeznaczone będą 
na realizację Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2012 rok.

W  związku  z  art.  182 ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi dochody z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych mogą być 
wykorzystywane  jedynie  na realizację  gminnych  programów profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych i gminnych programów przeciwdziałania narkomanii i nie mogą 
być przeznaczone na inne cele.

W  nawiązaniu  do  powyższego  zwiększa  się  wydatki  w  dziale  851,  rozdział  85154 
Przeciwdziałanie  Alkoholizmowi  z  przeznaczeniem  na  realizację  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2012r:
- § 4120 – 9.125 zł – zadanie związane z zakupem mebli do Poradni Rodzinnej w Ełku
- § 6050 – 200.000 zł – zadanie związane z tworzeniem infrastruktury do prac animacyjnych 
z dziećmi i młodzieżą w środowisku otwartym - „Mały sport na wielkich osiedlach”.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  się  z  pytaniem –  czy 
wiadomo już gdzie te środki zostaną przeznaczone?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  – w tej  chwili  nie mamy jeszcze konkretnego 
przeznaczenia. Będziemy mieli łącznie 300 tys. zł na infrastrukturę sportową.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel dodał że środki te mogą przejść na rok przyszły. Nic na 
„siłę” nie musi być wydane.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański zwrócił  uwagę na zwiększające się wydatki w 
dziale  oświata  i  wychowanie  –  autopoprawka  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
budżecie miasta Ełku na 2012 rok. m.in zwiększenie wydatków o kwotę 648.580 zł dla szkół i 
przedszkoli  na  realizację  zadań  oświatowych,w szczególności  na  wypłaty  wynagrodzeń  i 
pochodnych  od  wynagrodzeń  dla  nauczycieli  oraz  pracowników  administracji  i  obsługi. 
Pracujemy w tej chwili nad zracjonalizowaniem wydatków w oświacie, które bardzo mocno 
obciążają budżet miasta. 

Radny Krzysztof Wiloch zwrócił uwagę, że nie widzi odzwierciedlania tych problemów w 
wieloletniej prognozie finansowej.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  w tej  chwili  nasza  dokładka do oświaty to 
przeszło 2 mln zł,  z  tego 750 tys.  zł  dokładamy do przedszkoli  tylko dlatego,  że została 
wprowadzona opłata dzienna zamiast opłaty stałej. Frekwencja dzieci w przedszkolach spadła 
do 65%, natomiast są koszty stałe, które miasto musi ponosić. Od lutego podniesiono składkę 
rentową i to kolejny wydatek 750 tys. zł. Ponadto dokładamy 200 tys zł do stypendiów. MEN 
w tym roku w ogóle nie uruchomił rezerwy remontowej. Do tego dochodzą jeszcze koszty 
urlopów  zdrowotnych  nauczycieli.  Tych  pieniędzy,  których  potrzebujemy na  oświatę  jest 
coraz więcej,  więcej  niż jesteśmy w stanie zapewnić po swojej  stronie.  Będziemy szukać 
możliwości oszczędności, zachowując poziom kształcenia. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił się o omówienie pkt. II. podpkt. 1.w 
zmianach w budżecie miasta.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko - zmiany dotyczą projektu, który 
zostanie dofinansowany ze środków Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska - 
Rosja  2007 – 2013. Zmian dokonano w związku z przesunięciem terminu realizacji projektu. 
Realizacja  projektu  rozpocznie  się  w  późniejszym  terminie  niż  pierwotnie  zaplanowano. 
Projekt będzie realizowany w latach 2012 – 2014. Całkowita wartość projektu 1 469 712 zł, 



wkład własny Gminy Miasta Ełk 146 971,2 zł. Inwestycję chcemy zakończyć w maju 2013 
roku. Umowy powinny być podpisane w listopadzie br.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko kolejna zmiany dotyczą:
2.  Projekt:    „  Rozwój  potencjału  Turystycznej  Sieci  Współpracy „Klaster  Suwalszczyzna  –   
Mazury” – dział 630 rozdział 63095

Wprowadzenie do budżetu projektu na lata 2012-2013 będącego rozszerzeniem  projektu 
pt. Turystyczna Sieć Współpracy – klaster „Suwalszczyzna-Mazury”.
Przedsięwzięcie  pt.  ”Rozwój  Potencjału  Turystycznej  Sieci  Współpracy  „Klaster 
Suwalszczyzna  –  Mazury”  realizowany  jest  w  ramach  Inicjatyw  promujących  postawy 
przedsiębiorcze  i  wspierających  rozwój  przedsiębiorczości  i  innowacyjności Funduszu 
Grantów  na  Inicjatywy  Polskiej  Agencji  Rozwoju  Przedsiębiorczości,  finansowanego 
z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego,  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki, 
Poddziałanie 2.2.l: Poprawa jakości usług świadczonych przez instytucje wspierające rozwój 
przedsiębiorczości  i  innowacyjności  (Projekt  systemowy UDA-POKL.02.02.01-00-024/09-
00).

Projekt  realizowany jest  w partnerstwie  z  liderem projektu  Suwalską  Izbą  Rolniczo  - 
Turystyczną  w  Suwałkach  oraz  partnerami:   Gminą  Miastem  Augustów,  Suwalską 
Organizacja  Turystyczną  w  Suwałkach,  Gminą  Gołdap  oraz  Lokalną  Organizacją 
Turystyczną Ziemi Oleckiej. 

Zaplanowane  w  ramach  niniejszego  projektu  działania  są  komplementarne  do  innych 
realizowanych  przez  Partnerów  projektów,  rozszerzając  ich  zakres,  wzmacniając  ich 
oddziaływanie,  a  jednocześnie  kreując  przedsiębiorczość  wśród  członków  lokalnych 
społeczności, działających w branżach kreatywnych, w różnej formie i zakresie. Projekt jest 
kontynuacją projektu ”Turystyczna Sieć Współpracy – klaster „Suwalszczyzna–Mazury” 
oraz „Platforma Współpracy – EGO SA”.

Główną  grupą  docelową  (uczestników  projektu)  będą  przedsiębiorcy  oraz  osoby 
zainteresowane  podjęciem działalności  gospodarczej  w branżach kreatywnych  i  turystyce, 
kwaterodawcy.  Dodatkowo  działania  będą  kierowane  do  partnerów  społecznych, 
samorządów, IOB działających  na rzecz  rozwoju lokalnego i  regionalnego oraz placówek 
naukowych i kształcących kadry dla turystyki i sektorów około turystycznych.
Całkowita wartość projektu: 998 230 zł
Gmina Miasto Ełk otrzyma do budżetu Miasta dotację ze środków UE w kwocie 59 279 zł
Wkład własny nie jest wymagany.
3. Projekt: Współpraca w zakresie oszczędzania energii – podejmowanie decyzji w obszarze 
transgranicznym Litwy i Polski” – dział 801 rozdział 80101

Zmiany  dotyczą  wydatków  bieżących  na  realizację  projektu  związane  z  dostosowanie 
planu wydatków do zapisów umowy o dofinansowanie projektu na lata 2012-2014. Wydatki 
2012  roku  będą  obejmować  m.in.  zorganizowanie  Konferencji  Inauguracyjnej  na  temat 
odnawialnych  źródeł  energii,  wydatki  związane  z  reklamą i  koszty podróży kierownictwa 
projektu oraz wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń osób zarządzających projektem.  
Celem ogólnym projektu jest budowa i modernizacja obiektów sportowych, korzystających 
z odnawialnych źródeł energii oraz integracja dzieci i młodzieży z Ełku i Alytusa. W ramach 
projektu zostanie zmodernizowane boisko wielofunkcyjne przy Szkole Podstawowej Nr 9.
Zmiany w wydatkach bieżących powodują zwiększenie udziału własnego do projektu 
w 2012r. o kwotę 131 zł sfinansowanego wolnymi środkami.
4. Projekt: „ Zwiększenie wydajności energetycznej  budynków edukacyjnych” – dział 801 
rozdział 80120

Zmiany  dotyczą  projektu  realizowanego  ze  środków  Unii  Europejskiej  w  ramach 
Programu Współpracy Transagranicznej Litwa – Polska 2007-2013, we współpracy ze Szkołą 
Podstawową  w  Alytusie.  Celem  projektu  jest  termomodernizacja  Zespołu  Szkól 



Samorządowych  w  Ełku  oraz  budynku  szkoły  partnera  w  Alytusie.  Realizacja  projektu 
nastąpi w latach 2012-2014. 

Działania Gminy Miasta Ełk w projekcie to: docieplenie budynku, udział w działaniach 
promocyjnych:  wydawanie  materiałów  promocyjnych,  organizacja  konferencji,  wizyt 
studyjnych. Zmiany związane są z inną realizacją wydatków w latach 2012 -2014, w 2012r. 
wydatki na realizację programu zmniejszają się o kwotę 6 501 zł.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,  w 
głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 12 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej miasta 
Ełku na lata 2012-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku.

3) Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop powiedział,  że w porządku obrad sesji Rady 
Miasta 30 października nie będzie podjęcia uchwały  w  sprawie uchwalenia Statutu Miasta 
Ełku. Jest natomiast projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady Miasta Ełku 
– Komisji Statutowej.
Członkowie Komisji zapoznali się z projektem w/w uchwały

4) Sekretarz Miasta Marcin Radziłowicz omówił projekt uchwały w sprawie podziału miasta 
Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w 
każdym okręgu wyborczym – Rada Miasta zobowiązana jest w terminie do 1 listopada 2012r. 
podjąć uchwałę w sprawie podziału miasta na okręgi wyborcze. Projekt uchwały i załącznik do 
niej  zostały uzgodnione z Krajowym Biurem Wyborczym Delegatura w Olsztynie.  Zostały 
przygotowane dwa warianty. Pierwszy z nich dotyczy zachowania i nie przekraczania takich 
naszych umownych osiedli, wg zaszłości z roku 1970.Są rozbieżności pomiędzy wskaźnikami 
z 0,8% do 1,13% danej jednolitej normy przedstawicielskiej. Występują tutaj znacznie różnice 
w ilości mieszkańców, w skrajnych przypadkach od 800 do 2.832 mieszkańców. Drugi wariant 
zakłada zdecydowanie mniejsze różnice od 1,04-0,93, jeśli chodzi o wskaźniki.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  powiedział,  że  należałoby  dążyć  do  zachowania 
terytorialności dzielnic. Ze swej strony optowałby za wariantem drugim.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do zaopiniowania  dwóch wariantów projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 4 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” i 4 
głosach  „wstrzymujących  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  podziału 
miasta  Ełku  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  liczby  radnych 
wybieranych w każdym okręgu wyborczym – wariant I. 
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;   7 głosami  „za”  przy  0  głosach 
„przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu wyborczym – wariant II.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania i przegłosowanie 
zdecydowanie glosami „za” dwóch wariantów projektu uchwały.
Wniosek radnego przyjęto 9 głosami „za” przy 1 glosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 
się”.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  ponownego  zaopiniowania  dwóch  wariantów  projektu 
uchwały, w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.

− „za” I wariantem głosowało 4 radnych,



− „za” II wariantem głosowało 7 radnych.

5)  Naczelnik  Wydziału  Strategii  i  Rozwoju Renata  Samełko  omówiła  projekt  uchwały w 
sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku – na wniosek Beneficjentów w Programie 
Rewitalizacji Ełku dokonano zmian:
- w tabeli 4.5 (str. 112 – obszar powojskowy) zmieniono tytuł zadania ujętego w punkcie 
PW1 pod nazwą „Budowa ulic na terenie byłej jednostki wojskowej” i wyodrębniono w celu 
przejrzystości  zadanie  PW1A  „Rewitalizacja  zniszczonych  terenów  u  zbiegu  ulic  J. 
Dąbrowskiego i T. Kościuszki w Ełku” obejmującego m.in. zakres prac, który został ujęty w 
zadaniu  PW1.  Zmianie  uległa  kwota  całej  inwestycji  i  dofinansowanie,  a  także  nazwa 
Beneficjenta i lata realizacji.
Zakres  przewidzianych  prac  obejmuje:  przebudowę  ulicy,  przebudowę  infrastruktury 
drogowej, rewaloryzację zieleni oraz elementów małej  architektury,  budowę i  przebudowę 
instalacji,  budowę skweru i zieleni urządzonej oraz wyburzenie 3 budynków bezpośrednio 
położonych na rewitalizowanym terenie.
- w tabeli 4.5 (str. 112-113 – obszar powojskowy) zmieniono tytuł zadan9ia PW2 „Adaptacja 
budynku  pokoszarowego przy ulicy Kościuszki”  na  „Rewitalizacja  zabytkowego  budynku 
powojskowego  w  Ełku  poprzez  przywrócenie  jego  pierwotnego  charakteru 
architektonicznego oraz adaptacji na potrzeby prowadzenia działalności operacyjnej”. Zakres 
prac  wykonany  w  ramach  inwestycji  nie  ulegnie  zmianie.  Zmianie  uległa  kwota  całej 
inwestycji  i  dofinansowanie.  Zakres  prac  obejmuje:  rewitalizację  zabytkowego  budynku 
usytuowanego  u  zbiegu  ulic  Kościuszki  i  Dąbrowskiego,  przywrócenie  jego  pierwotnego 
charakteru  architektonicznego  z  jednoczesnym  strukturalnym  wzmocnieniem 
zabezpieczeniem  przed  niekorzystnym  wpływem  środowiska.  Zakres  prac  budowlanych 
obejmuje  konserwację  elewacji,  wymianę  stropów,  przebudowę  układu  pomieszczeń, 
instalację  dźwigu  hydraulicznego  (windy),  wykonanie  izolacji  termicznej  i 
przeciwwilgociowej,  wymianę stolarki  okiennej  i  drzwiowej,  wykonanie instalacji  wodno-
kanalizacyjnej.
Poprawek  dokonano  wyłącznie  w tabeli  4.5  „Planowane  zadania  w  latach  2007-2013  na 
obszarach  rewitalizowanych  oraz  tabeli  5.  „Plan  finansowy realizacji  rewitalizacji  Miasta 
Ełku”.
W pkt.  4.4  (str.  102-103)  dopisano  zakres  nowych  zadań,  które  zostały  wprowadzone  w 
2012r. Do LPR oraz uzgodnione z RDOŚ. Poprawki dokonano w celu dokładnego opisania 
nowych  przedsięwzięć  w programie.  Pozostałe  przedsięwzięcia  były  wprowadzone już do 
programu, zmiany polegają jedynie na zmianie tytułu, a także wartości inwestycji.  Zmiany 
zostały uzgodnione z RDOŚ w Olsztynie, która odstąpiła od przeprowadzenia strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku.

Do punktu  5 – go
Naczelnik Wydziału  Promocji,  Sportu i Kultury  Aneta Werla omówiła  informację z 

działań  promocyjnych  Wydziału  Promocji,  Sportu  i  Kultury  w  I  półroczu  2012  roku  – 
informacja w załączeniu do protokołu.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz zwrócił uwagę, że informacja zawiera pewne nieścisłości, 
np.  impreza  „Ogień  i  Woda”  była  trzydniowa  a  nie  tylko  13-14.  By  ocenić  realnie 
skuteczność działań promocyjnych potrzebne byłyby badania przed i po imprezach.  Może 
udałoby się to zrobić za niewielkie pieniądze, np. przez grupę studentów.



 Naczelnik Wydziału  Promocji, Sportu i Kultury  Aneta Werla – profesjonalne badania są 
bardzo  drogie.  Mogą  dać  nam  jednak  istotne  dane  dotyczące  działań  marketingowych  i 
promocji miasta.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  odczytał  fragment  artykułu  z 
gazety  samorządowej  „Wspólnota”  dotyczący  miasta  Ełku  –  taka  reklama  jest  dobra  dla 
naszego miasta.
Komisja zapoznała się z informacją z działań promocyjnych Wydziału Promocji,  Sportu i 
Kultury w I półroczu 2012 roku. Nie wniesiono uwag do przedłożonego materiału. 

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  zgłosił  postulat,  aby  w  miarę  możliwości  finansowych 
i  posiadanych  środków  wykonać  profesjonalne  badania  oceniające  skuteczność  działań 
promocyjnych miasta.  

Do punktu  6 – go
 Przewodniczący Komisji  Tomasz  Przekop  zwrócił  się  z  pytaniem –  na  jakim etapie 

opracowania jest „Strategia Sportu”?
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w tej chwili są jeszcze prowadzone konsultacje z 

Radą Sportu, w przyszłym miesiącu ten dokument zostanie radnym przedłożony.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z 
przedstawicielami klubu MKS „Mazur” Ełk, którzy zgłosili następujące postulaty:
• konieczność podwyższenia ogrodzenia przy boisku górnym od strony Parku Wodnego 

(dla bezpieczeństwa dzieci) oraz umożliwienie otwarcia bramki, by można było wyjść po 
piłkę w przypadku, gdy wypadła ona poza ogrodzenie,

• brak zabezpieczenia wejść na stadion od strony ul. Piłsudskiego – plac zabaw MOSiR 
w czasie rozgrywania meczów,

• rozważenie  możliwości  wydzierżawienia  płotu  stadionu  pod  reklamy  sponsorów  dla 
„Mazura” Ełk,

• czy istniej możliwość użyczenia autobusów MZK na wyjazdy dla grup młodzieżowych?
• zwiększenie po stronie dochodowej budżetu MOSiR tak, by umożliwić udzielanie ulg dla 

stowarzyszeń za korzystanie z obiektów MOSiR.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jeśli chodzi o reklamy, to opłata musi wpłynąć 

do kasy MOSiR. Trudniej jest z możliwościami pozyskania reklamodawców.  Jeśli chodzi o 
ulgę  w przypadku opłaty za korzystanie ze stadionu, to klub „Mazur” otrzymał 50% ulgę. 
Mamy wypracowane zasady i trudno dla jednego klubu od nich odchodzić. Za wynajem płacą 
wszyscy. Jeśli chodzi o boisko powojskowe, zostało ono wyłączone ze szkolenia. Jest to teren 
prywatny. Jest boisko do treningów przy Zespole Szkół im. Jędrzeja Śniadeckiego, myślimy 
również o budowie nowego boiska.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz zwrócił uwagę, że zarzut braku zabezpieczenia wejść na 
stadion od strony ul. Piłsudskiego – plac zabaw MOSiR  w czasie rozgrywania meczów w 
stosunku do MOSiR jest bezzasadny. Przede wszystkim rozgrywki „Mazura, to nie  impreza 
masowa, brak jest również odpowiedniego zabezpieczenia ze strony klubu – brak właściwej 
ochrony i o to powinien zadbać klub „Mazur”.

Radny  Krzysztof  Wiloch  zwrócił  się  z  prośbą,  by  kolejne  posiedzenia  Komisji  przy 
udziale tak licznie przybyłych gości robić na „dużej” sali  konferencyjnej.  Kolejna sprawa 
dotyczy zgłoszony trzech przedstawicieli Komisji do zespołu roboczego, w celu opracowania 
koncepcji  strategii  w  kierunku  rozwoju  i  uatrakcyjnienia  działalności  Ełckiej  Kolejki 
Wąskotorowej – co dalej się dzieje w tym temacie?

Naczelnik  Aneta  Werla  –  zespół  został  już  powołany,  najdłużej  czekaliśmy  na 
przedstawiciela Gminy Ełk.



Z-ca Prezydenta Miasta  Artur Urbański dodał,  że wpierw musimy sprawdzić na jakim 
gruncie  formalno-prawnym  będziemy  działali  tutaj.  O  spotkaniu  zespołu  powiadomimy 
członków.

Radny Krzysztof Wiloch – w kontekście przyszłorocznego budżetu miasta zwrócił się o 
przedłożenie  informacji,  jakie  są  przeciętne  wynagrodzenia  w  poszczególnych  grupach 
zawodowych  pracowników  naszych  jednostek  miasta.  Chodzi  tutaj  szczególnie  o 
pracowników  administracji  i  obsługi  szkół  i  przedszkoli  oraz  nauczycieli,  w  rozbiciu  na 
poszczególne  stopnie  awansu  zawodowego.  Radny  zwrócił  się  z  prośbą  o  rozważenie 
możliwości  podwyższenia  minimalnej  płacy  zasadniczej  do  minimalnej  płacy  krajowej  w 
grupach najniżej uposażonych wraz z podaniem, jakiej grupy osób to, by dotyczyło i jakie 
byłoby potrzebne środki finansowe na ten cel. Dotyczyłoby to wszystkich jednostek miasta.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  w  naszych  placówkach  oświatowych  w 
administracji i obsłudze pracuje przeszło 200 pracowników. Pomyślimy o tym, na co zwraca 
uwagę radny Krzysztof Wiloch, ale wpierw musimy rozliczy wydatki budżetowe na oświatę. 
Takie szczegółowe wyliczenia przygotujemy.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz powiedział, że jeśli chodzi o reklamy umieszczane na czas 
trwania imprezy – meczu rozgrywanego przez klub „Mazur” nie ma tutaj problemu. To tylko 
kwestia zawarcia umowy.

Radny  Adam  Dobkowski  wrócił  do  tematu  doposażenia  Szkoły  Sportowej  i  zgłosił 
formalny  wniosek  o  wygospodarowanie  w  budżecie  miasta  środków  finansowych  na 
doposażenie  Szkoły  Sportowej  w  pomoce  dydaktyczne  i  sportowe  –  wykaz  potrzeb  w 
załączeniu.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym  -  jednomyślnie  10  głosami  „za”  wniosek 
zaopiniowali pozytywnie.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz zwrócił się z pytaniem – czy są 
jakiekolwiek opóźnienie jeśli chodzi o realizację inwestycji sportowych: hala przy SP nr 2 i 
Gimnazjum nr1 oraz boisko „Orlik” przy SP nr 4?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  tegoroczny  sezon  inwestycyjny  w  zakresie 
inwestycji sportowych już się kończy. Zrealizowaliśmy dwa place zabaw przy ZSS oraz SP nr 
4.  Przyspieszyliśmy  prace  przy  sali  gimnastycznej,  gdyż  pojawiły  się  jeszcze  środki  do 
wykorzystania w tym roku. Kupiliśmy też całe wyposażenia do tej hali. Boisko „Orlik” przy 
SP nr 4 – od 15 października naliczamy kary umowne dla wykonawcy. Może uzbiera się 
kwota  na pomoce dydaktyczne do ZSS. Przy SP nr 3 plac został już praktycznie odebrany, 
tam były pewne problemy z płotem. Chcieliśmy rozwiązać problem osób przesiadujących na 
terenie szkoły.

Radny Romuald Szuliński  zwrócił się o rozważenie możliwości przeniesienia przystanku 
MZK  na  ul.  Piwnika  Ponurego  w  inne  miejsce  oraz  postawienie  większej  wiaty 
przystankowej na przystanku MZK za rzeką przy ul. Suwalskiej.

Radny Michał Tyszkiewicz przypomniał o potrzebie usunięcia napowietrzaczy - urządzeń 
STRATIFLOX  na jeziorze Ełckim (ploso północne), są one już zbędne a mogą stanowić 
zagrożenie dla osób korzystających z jeziora.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zwrócił  się  z  prośbą,  aby  Urząd  Miasta 
wystąpił z wnioskiem o oznakowanie znakiem ograniczenia do prędkości manewrowej mostu 



na jeziorze Ełckim dla przepływających pod nim  jednostek pływających (motorówki, kajaki, 
skutery wodne itp.).

   
  

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop  

 


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

